



FREE-SHOP DUFRY

Aéroport

DJERBA / ZARZIS

Karim BERRACHED
Architecte



L'enjeu était d'assurer une harmonie entre l'image de marque mondialement connue et le caractère typique de l'île de Djerba. L'objectif, réaliser un magasin DUFRY différent et unique.

L'intervention s'inspire largement de l'architecture locale (voûte, coupole, contrefort, couleur blanche...) pour donner à l'espace un caractère chaleureux capable de marquer la mémoire du visiteur. Un plan d'eau, au-dessus duquel on passe pour accéder au Free shop, occupe l'espace central, avec son traitement particulier, animé de jets d'eau, surmonté d'un ciel bleu, mis en valeur par un éclairage spécifique, associant couleur, son et lumière.

Maître d'Ouvrage
DUFRY

ENTREPRISE
STAS

**"DUFRY" DUTY FREE SHOP,
DJERBA-ZARZIS AIRPORT**

The challenge was to ensure harmony between an internationally known brand and the unique character of the island of Djerba. The aim was to create a different, unique Duty shop.

Our design was inspired greatly by local architecture in its use of vaulting, domes, buttresses and the white colour to give the building a warm, unique character that would mark visitors' memories.

The central area of the building is given over to a stretch of water over which shoppers pass to reach the duty free shop. The special treatment of this area with its fountains playing against the blue of the sky, all set off by special lighting, combines colour, sound and light.